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V rámci projektu Místo pro setkávání sousedů - 
ovocný sad s posezením proběhla 19. 8. již druhá 
společná veřejná akce spojená s tímto projektem 
hned vedle hřiště ve Starém Pávově.

Smyslem tohoto projektu je společnými silami 
vytvořit místo pro setkávání obyvatel Pávova, zvele-
bit část dlouhodobě nevyužitého a zanedbaného úze-
mí přiléhajícího ke hřišti a v neposlední řadě zvýšit 
zájem sousedů o veřejný prostor kolem nich a aktivně 
se podílet na zlepšování sousedských vztahů.

Cílem projektu je zbudování ovocného sadu a 
místa pro komunitní setkávání. Odměnou účast-
níkům akce bude vidět vzkvétat plody jejich prá-
ce, které již za pár let zde budou růst a budou dělat 
radost jak jim samotným, tak i jejich dětem a vnou-
čatům.

Účelem brigádnické akce bylo zbavit poze-
mek trávy a náletových keříků, odvozit kameny a 
nařezané dřevo z pozemku, připravit pozemek na 
podzimní výsadbu ovocných stromků a připravit 
sloupky pro oplocení proti lesní zvěři.

Akce byla zakončena malým občerstvením v 
podobě točené limonády, opečených špekáčků či 
sdílení přinesených buchet a jiných pochutin.

Akce se zúčastnili nejen obyvatelé Pávova, ale i 
klienti chráněného bydlení Domova ve Zboží p.o., 
pracoviště Jihlava.

Dne 23.8.2023 proběhlo v areálu Domova ve 
Zboží p.o., pracoviště Jihlava, Pávov 166, odpo-
ledne s hudbou a opékáním špekáčků. Akce 
se zúčastnili klienti domova se zdravotním 
postižením, klienti chráněného bydlení i denního 
stacionáře. 

Dále zde byli jejich příbuzní, sociální pracovníci 
domova a zástupci osadního výboru v Pávově. 

Účastníci akce se seznámili s provozem domo-
va pro osoby se zdravotním postižením, chráně-
ným bydlením pro osoby od 18 let věku, které ma-
jí sníženou soběstačnost z důvodu zdravotního 

postižení, a také s denním stacionářem, který vede 
ke zdokonalení schopností klientů a umožňuje jim 
žít život co nejvíce srovnatelný se životy jejich vrs-
tevníků. 

Klienti Domova připravili společně se sociálními 
pracovníky pohoštění a všichni zúčastnění si užili 
příjemné odpoledne spojené s hudbou a tancem.

V sobotu 26. 8. pořádal osadní výbor v Pávově 
již tradiční Rodinný den. Ve třináct hodin vypuk-
lo soutěžení pro děti na hřišti v Pávově. Po malířské 
prezentaci, kde každé dítě mohlo na společný velko-
formátový arch nakreslit obrázek, děti absolvovaly 
osm disciplín, při kterých plnily zábavné úkoly. 

Po splnění úkolů na děti čekala odměna ve formě 
balíčků od sponzorů, které si samy vylosovaly, a 
občerstvení. Dále zde byla pro děti připravena tvo-
řivá dílnička, kde si na dřevěný podklad mohly na-
malovat jimi zvolené reliéfy. 

I děti se mohly nechat vyzdobit, a to malováním 
na obličej. Také na ně čekala ukázka vozidla dál-
niční policie a mohli si zařádit na skákacím hra-
du. Od osmnácté hodiny bylo možné si zatančit 
či poslechnout živou hudbu. Rodinného dne se 
aktivně zúčastnila přibližně stovka dětí.

Martin Lacek, 
předseda osadního výboru Pávov
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Srpnové akce v příměstské části Pávov

Jihlava má nepochyb-
ně spoustu krásných míst. 
Bohužel má ale také dost těch 
méně krásných, snad by se dalo 
říci i ošklivých. V následujících 
vydáních Jihlavských novin se 
na tato místa, která oku příliš 
nelichotí, zaměříme a zkusíme 
zjistit, v čem spočívá největší 
problém.

Veronika Dawidowicz ז

Jihlava je krásné krajské město. Spous-
ta parků, historické centrum, cyklos-
tezky… Bohužel však velmi často tato 
místa bývají plná odpadků. Nejen míst-
ní obyvatelé se proto pohoršují nad 
všudypřítomným nepořádkem.  

Podle některých jihlavských obyva-
tel by to mohl být nedostatek odpad-
kových košů, případně jejich neustá-
le přeplnění. Jak Jihlavským novinám 
řekl mluvčí města Jihlavy Radovan Da-
něk, po Jihlavě je rozmístěno přibližně 
700 odpadkových košů a umisťování 
nových se řeší individuálně dle dané 
lokality. 

„V místech, kde jsou veřejné kontejne-
ry na odpad, odpadkové koše nedáváme, 
neboť je možné drobný odpad odložit 
právě do veřejného kontejneru,“ vysvět-
luje Daněk a dodává, že umístění další-
ho odpadkového koše přináší náklady 
navíc a je potřeba zvažovat, kde je insta-
lace opravdu nutná. 

V příštím roce by se však prý v ulicích 
Jihlavy měly objevit nové typy košů s 
větším objemem, které nahradí stávají-
cí nevzhledné koše v městské památko-
vé rezervaci.

Podle Zuzany Krausové z jihlavské-
ho odboru životního prostředí pro-
blém není v nedostatku košů, ale spíše 
v jejich zneužívání k odkládání domov-
ního odpadu, odpadu z rychlého občer-
stvení a z různých pouličních párty.

Je pochopitelné, že nesešlápnuté kra-
bice nebo obaly z občerstvení koš snad-
no zaplní a svou roli v nepořádku v Jih-

Nehezká místa Jihlavy a proč tu jsou?

PARK u Okresního soudu bohužel kvůli všudypřítomným odpadkům a lidem žeb-
rajícím po kolemjdoucích drobné také nevyužívá svůj potenciál.

Ze sociálních sítí:
Aneta Šťastná: ז  Park Štefániko-

vo náměstí. Denně bordel okolo laviček, 
koše se vyvážejí tak 1 x za 14 dní. Cesta 
od autobusáku k Bille okolo soudu je též 
hrozná.

Dagmar Jirsová: ז  Tohle je všude, snad 
každá zastávka a každý druhý koš úplně 
plný, odpadky kolem.

Lankáto Dýte:  ז Lavička pod Kauflandem 
na cyklotrase u řeky a vždy její ožralé osa-
zenstvo. Vizitka městské policie Jihlava.

Lukáš Vosyka:  ז Nepořádek je většinou 
již v pátek večer a odvoz odpadků je až v 
pondělí. Chtělo by to vyřešit, protože tohle 
je ostuda města.

Macin Vedrussa Goodman: ז  Spíš by mě 
zajímala místa, kde ten bordel není. Cen-
trum a přilehlé části hnus komplet, to by 
člověk mohl jmenovat do nekonečna. Snad 
jen park na Skalce ještě není tolik zasvině-
nej, ale má slušnej náběh, díky vybudova-
nýmu „grilovacímu“ místu se tam začínají 
stahovat různý existence...

Věra Šerdziková: ז  A kdo ten bordel 
dělá??? Když se uklidí, tak to netrvá hodinu 
a je tam zas. Takže až se lidé naučí pořád-
ku, bude na světě líp.

lavě hraje také lidský faktor.
Standardně jsou dle mluvčího v celé 

městské památkové rezervaci koše 
sváženy šestkrát týdně, a to denně od 
pondělí do soboty. Na cyklostezkách 
se svoz různí, avšak v letních měsících 
probíhá vývoz i třikrát týdně.

„Pokud je někde potřeba navýšit frek-
venci, objednáváme častější výsypy. V letní 
sezóně je standardem navýšená frekvence 
výsypů, nicméně plošně to navýšit oprav-
du nejde jak z důvodu personálních, tak i 
finančních,“ vysvětluje Daněk.

Kromě košů je také problém ve všu-

dypřítomně se válejících odpadcích. Jak 
řekl Daněk, úklidy probíhají v památ-
kové rezervaci několikrát týdně.

Problém však podle Krausové souvi-
sí také s přístupem lidí, kteří bezostyš-
ně vyhazují odpadky na zem, do trávy 
či do křoví, s čímž se prý městu velmi 
špatně bojuje.

Na sociálních sítích si Jihlavští stěžují 
také na zašlé fleky na chodnících. Pod-
le slov radního Davida Beke úklid sice 
ještě pořád není ideální, ale zlepšení jde 
prý vidět.

A jak to vidíte vy, naši čtenáři? 
Víte v Jihlavě o místě, které by 

mohlo být krásné, a přesto tomu tak 
není? Napište nám na: dawidowicz@
jihlavske-listy.cz nebo volejte na 
732 506 053

U GYMNÁZIA v Tyršově ulici se koš velmi rychle naplní kelímky od kávy nebo 
obaly z fast foodů.


